
 Muistio 
      4/2023 

 

Salon Seuraparlamentti 
 
Aika:  To 1.6.2023 klo 17.15-18.55 
Paikka:  Salon kaupungintalo, Kataja 
Paikalla:  Sami Toiviainen, Päivi Hämäläinen (Sami Kilpiön sijainen), 

Risto Gustafsson, Arto Korpinen, Kaisa Villa, Marianne Laiho, 
Ilkka Virtanen, Terhi Sinnelä 

Estynyt:  Ari Mäenpää 
 
 

1. Kokouksen avaus 
Puheenjohtaja avasi kokouksen. 
 

2. Varsinais-Suomen liikuntastrategiaprosessin laatiminen 
Seuraparlamentista edustajiksi nimettiin vuoroillaan Arto Korpinen, Kaisa Villa ja Ilkka Virtanen. 
Kolme kokoontumista on ollut keväällä 2023.  
 
Ensimmäiseen kokoontumiseen osallistui Arto Korpinen. Arton terveiset: Tilaisuudessa oli eri 
työpajoja pisteineen. Kaikki ryhmät olivat melkoisen suuria. Jokaisessa pisteessä oli 
monimutkainen otsikko, jotka puheenjohtaja omatoimisesti muutti helpommin sisäistettävään 
muotoon: 
• ekologinen jälleenrakentaminen ja kestävä ratkaisu 
• luonnon kuormitus 
• terveys ja hyvinvointi 
• päätöksen teko; miten oikeasti maakuntatason päätökset vaikuttavat 
• lyhykäisyydessään digi; todella paljon eri mahdollisuuksia 

 
Kaisa Villa kertoi 27.4. kokoontumisen terveiset: ryhmätöitä / neljä kysymystä: 
 

1. Miten pysäytämme liikkumattomuuden noidankehän tai ainakin hillitsemme sen 
kiihtymistä? 
 
• Seuraparlamentti korosti myös perheiden ja kavereiden merkitystä, vanhempien 

osallistumista ja rahaakin. 
 

2. Miten käännämme kasvuun hyvän kunnon / työ ja toimintakyvyn merkityksen ihmisten 
arvoasteikoilla? 

 
3. Miten varmistamme yhteistyöllä ja uusilla ratkaisuilla, ettei ympäristön tila ja 

energiakriisit entisestän vahvista liikkumattomuuden noidankehää? 
 

4. Miten estämme, ettei tiedon puute vaikeuta pitkäjänteistä ja kokonaisvaltaista 
liikuntapäätöksentekoa? 
 
• Seuraparlamentin yhtenä nostona: viestinnässä parannettavaa (liikkumattomuus, 

kilpaurheilusta haetaan aina kustannus).   

 
31.5. kokoontumiseen Ilkalle tuli äkillinen este. 
 



 
3. Seuraparlamentin toimikauden toimintasuunnitelma 

Seuraparlamentti kirjasi järjestäytymiskokouksessaan vuoden 2023 toimintasuunnitelmaan alla 
olevat asiat ja vuoden aikana Seuraparlamentti syventyy asioihin kokouksissaan.  
 
o Liikunnan Superlauantai 26.8.2023 klo 10-14 

 
• Seuraparlamentti mietti uudistusideaa, mutta totesi, että asiaa pitää kysyä 

Superlauantaissa itse osallistujilta. Terhi tekee kysymykset Formsiin ja tekee kyselyyn 
QR-koodin. QR-koodi laitetaan seuroille jo etukäteen ja seurat kannustavat lajipisteillä 
kävijöitä vastaamaan kyselyyn. Terhi tekee varmuudeksi joka lajipisteelle menevään 
kassiin myös laminoidun lapun/QR-koodi. 

 
o Seuraparlamentti on järjestänyt kolme kertaa Seuraillan liikuntaseuroille. Vuona 2022 

Seurailta oli Wiurilassa ja puhujana Kyösti Lampinen. Seuroille tehtiin Forms-kysely 
Seuraillan tarpeellisuudesta ja ideoista sekä toiveista. Seuraparlamentti kävi läpi kyselyn 
tulokset ja totesi Seuraillan olevan tarpeellinen ja se järjestetään syyskuussa.  
 
• Seuraparlamentti ideoi Seuraillan sisällön, päivän (21.9.), kellonajan (klo 17.30-18 

kahvit, klo 18-20 ohjelma) ja paikan.  
• Sami T. kysyy esiin nousseita puhujaehdokkaita ja Terhi selvittää paikan. 
• Yksi aihealue, mikä iltaan olisi hyvä saada, on avustusasia. Kysytään asiaa vapaa-

aikajohtajalta. ”Avustustyöpajat” voisi olla antoisa, mutta vaatii hyvän vetäjän.  
 

o Seurafoorumi (mm. uudet jäsenet ja liikuntapalveluiden ohjelma) marras-joulukuun 
taitteessa liikuntapalvelujen kanssa yhteistyössä.  
 
• Muistiin ohjelman sisältöön: pilottikokeilussa olleet seurat saavat kertoa 

kokemuksiaan. 
 

o Vuoden seuratyöntekijän valinta lokakuun kokouksessa (seurat ilmoittavat viimeistään 
24.9. ehdokkaansa), vapaa-ajan lautakunnassa asia marraskuussa. Tiedottaminen asiasta 
alkoi toukokuussa (kesän kaupunkitiedote, some, www.salo.fi, seurat). 
 
• Seuraparlamentin jäsenet miettivät, voisiko olla Vuoden seuratyöntekijän nimeämisen 

lisäksi jokin muu Seuraparlamentin nimeämä palkinnon saaja (vrt. Salon Seppä, Salon 
Unikeko). Seuraparlamentti totesi, että valmistelua tämän osalla tulee tehdä yhdessä 
Salon Urheilun Ystävät 60 -ryhmän kanssa, miettien palkinnon nimikettä, sääntöjä sekä 
myöntämisperusteita. Palkittu voisi olla esim. salolaiseen urheiluun vaikuttava henkilö 
tai yhteisö. Palataan asiaan seuraavissa kokouksissa. 
 

o Yhteistyö Kulttuurikumppanien kanssa jatkuu ja erityisesti nyt tila-asioiden äärellä. 
 

4. Tila-asiat 
Sisäliikuntatilojen vakiokäytön tarpeet sekä lajiolosuhteet -keskustelutilaisuus järjestettiin 
2.2.2023. Alustuksessa käytiin läpi mm. eri tilojen käyttöasteita satunnaisesti valitun kahden 
viikon ma-pe (vko 44 ja 4) osalta sekä liikuntatilojen olosuhteet ja -sijainnit.  
Keskustelussa tuotiin esille omia näkemyksiä ja tarpeita (esim. olosuhteet) ja kehittämisideoita. 
Todettiin, että yhdessä illassa ei saada kaikkia ideoita käytyä läpi, vaan asian parissa tullaan 
jatkamaan. Jokaiselle osallistujalle (seuralle) annettiin mahdollisuus vastata jälkeen päin Forms- 
lomakkeelle kehittämisideoita sisäliikuntaolosuhteisiin ja -tarpeisiin liittyen. Vastauksia tuli 
kuudelta eri seuralta. 
 



• Seuraparlamentti totesi, että harraste- ja aikuisryhmät voivat liikkua keskusta-alueelta 
kauemmas. Voiko harraste- ja juonioriryhmille nimetä tiloja? 

 
• Seuraparlamentti tiedustelee liikuntapalveluilta, tullaanko ulkoliikuntapaikoista 

käymään vastaavaa keskustelua. 
 

5. Muut esille tulevat asiat 
Ke 7.6. klo 14 liikuntatoimistolla seuraparlamentin pj ja vpj sekä vapaa-aikajohtaja / avustusasia. 
 

6. Seuraava kokous 
Ti 29.8. klo 17.15  
 

7. Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja kiitti osallistujia ja päätti kokouksen klo 18.55. 
 

 
 
 
Muistion vakuudeksi 
 
 
Terhi Sinnelä 
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